



ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ភ្នំពេញ

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ថ្ងៃទី២៥ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២២

ពិធីរំលឹកទិវា ANZAC ឆ្នាំ 2022 នៅរាជធានីភ្នំពេញ

ដើម្បីរំលឹកដល់ទាហានជនជាតិអូស្ត្រាលី និងនូវវេលាហ្សឺណូ (Anzacs) ដែលបានបម្រើការងារ និងបានស្លាប់នៅក្នុងសង្គ្រាម ជម្លោះ និងប្រតិបត្តិការរក្សាសន្តិភាព ស្ថានទូតអូស្ត្រាលីបានរៀបចំកម្មវិធី ANZAC Day Dawn Service ឆ្នាំ ២០២២ នៅស្ថានទូតអូស្ត្រាលី រាជធានីភ្នំពេញ នៅក្នុងថ្ងៃនេះ។

នេះជាកម្មវិធី ANZAC Day Dawn Service ដែលធ្វើឡើងដោយផ្ទាល់ នៅទីក្រុងភ្នំពេញ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០១៩ មក។ ដោយសារតែស្ថានភាពជំងឺកូវីដ-១៩ នៅកម្ពុជា និងដើម្បីសុវត្ថិភាពយើងទាំងអស់គ្នា ស្ថានទូតមិនបានរៀបចំកម្មវិធី ANZAC Day Dawn Service ដោយផ្ទាល់ នៅឆ្នាំ ២០២០ និង ឆ្នាំ២០២១ ទេ។

អ្នកចូលរួម ប្រហែល ១០០ នាក់ បានចូលរួមក្នុងកម្មវិធី Dawn Service នេះ។ ក្នុងចំណោមអ្នកដែលជាអតីតទាហាន ក៏ដូចជាអ្នកដែលបច្ចុប្បន្ននេះកំពុងបម្រើការងារយោធា មានឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯក John Sanderson AC អតីតមេបញ្ជាការអូស្ត្រាលីផ្នែកយោធា របស់អាជ្ញាធរអន្តរកាលអង្គការសហប្រជាជាតិនៅកម្ពុជា (UNTAC) បានឡើងថ្លែងសុន្ទរកថាក្នុងកម្មវិធី ANZAC នេះផងដែរ។

ឯកឧត្តម Pablo Kang ឯកអគ្គរាជទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំនៅកម្ពុជា បានអញ្ជើញឧត្តមសេនីយ៍ឯក Sanderson ឡើងមានប្រសាសន៍ អំពីភាពក្លាហាន និងការលះបង់របស់ ទាហានជនជាតិអូស្ត្រាលី និងនូវវេលាហ្សឺណូ ពីដើមដំបូង និងទាហានបន្តបន្ទាប់មកទៀត។ ក្រោយសង្គ្រាមលោកលើកទី២ អូស្ត្រាលីបានបង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់លើតំបន់អាស៊ី ហើយឆ្នាំនេះជាខួបទី៧០ឆ្នាំ នៃទំនាក់ទំនងការទូតជាមួយកម្ពុជា។ ទាហានជនជាតិអូស្ត្រាលី និងនូវវេលាហ្សឺណូ (ANZACS) បានជួយ

ជម្នះជម្លោះ និងសង្គ្រាមស៊ីវិលរយៈពេល២០ ឆ្នាំ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា តាមរយៈសេវាកម្មសម្រាប់
បេសកកម្មកម្រិតខ្ពស់របស់អង្គការសហប្រជាជាតិនៅកម្ពុជា (UNAMIC) និងអ៊ុនតាក់។ ឆ្នាំនេះ គឺជា
ខួបទី ៧៥ឆ្នាំ នៃការចូលរួមរបស់អូស្ត្រាលីក្នុងប្រតិបត្តិការរក្សាសន្តិភាព និងខួបលើកទី ៣០ នៃអ៊ុន
តាក់។ ឧត្តមសេនីយឯក Sanderson បានឆ្លុះបញ្ចាំងពីបទពិសោធន៍ផ្ទាល់ខ្លួនក្នុងសម័យអ៊ុនតាក់
និងសេវាកម្មរបស់បុគ្គលិកទាំងអស់ ដែលបានរួមចំណែកឆ្ពោះទៅរកសន្តិភាពនៅកម្ពុជា។

ទិវា Anzac រំលឹកដល់ការចុះចតរបស់កងកម្លាំងទ័ពអូស្ត្រាលី និងនូវែលហ្សេឡង់
(ANZAC) នៅលើឧបទ្វីប Gallipoli នៅថ្ងៃទី ២៥ ខែមេសា ឆ្នាំ ១៩១៥។ ទាហានជនជាតិអូស្ត្រាលី
និងនូវែលហ្សេឡង់ (Anzacs) រួមជាមួយកងកម្លាំងអង់គ្លេស ឥណ្ឌា និងបារាំង បានជួបជាមួយការត
ស្វយាំងខ្លាំងក្លាពីសំណាក់អ្នកការពារទ្វីប ក្នុងសមរម្យដែលអូសបន្លាយអស់ជាច្រើនខែ ហើយ
ដែលទាហានជាច្រើនមិនបានត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញទេ។ ការស្វិតស្វាញ ការលះបង់ និងភាពជាមិត្តរបស់
ពួកគេ គឺជាបេះដូងនៃស្មារតីរបស់ ANZAC ហើយបានបន្សល់ទុកនូវការចងចាំដែលមិនអាចបំភ្លេច
បានចំពោះប្រជាជនអូស្ត្រាលី និងនូវែលហ្សេឡង់ រហូតមកដល់សព្វថ្ងៃនេះ។

យើងចងចាំជានិច្ច។

ទំនាក់ទំនងព័ត៌មាន៖ Media.Cambodia@dfat.gov.au